
 

Ringkøbing Udviklingsforum 
 
Bestyrelsesmøde onsdag d. 7. februar 2024. kl. 15.30 – 18.00 
Sted: Medborgerhuset, Herningvej 7. 
Deltagere: bestyrelsen 
    
 

Dagsorden: 
 

1. Bordet rundt 
Badebroen ved svømmehallen bliver indviet d. 1. marts kl. 16. 
 
Byfora i går:  
HC genvalgt til formand. Stadig stor politisk opbakning til vores bevilling på 200.000 
kr. årligt.  
Frivilligvest er i gang med at lave en opsamling på hvad foreninger skal være 
opmærksom på forsikringsmæssigt. Her vil de samtidig også samle op på 
brandregler. Frivilligvest vil kommunikere dette ud til foreningerne.  
Kommunen forventer at ansætte en ”sti medarbejder”, i den sammenhæng vil Jacob 
fra kommunen tage et møde med hver enkelt by omkring stierne i byen og hvem 
der står for vedligehold af hvilke osv. Lena, Lars, Jeannett og HC deltager i dette 
møde.  
Jernbanen har 150 års jubilæum i 2025. Skjern vil i den forbindelse lave en bog 
omkring Skjerns udvikling pga. jernbanen. Repræsentanter fra de øvrige byfora og 
kommunen deltager i et møde mhp at vurdere, om det kan blive et jubilæum, der 
fejres i hele kommunen. I Ringkøbing har stationsbygningen 150 års jubilæum d. 
31.3. 2025.  
Lars Foged vil indkalde baggrundsgruppen til det nye kunstråd. Fra Ringkøbing 
deltager Karsten Rasmussen. 
 
Der arbejdes videre med Fjordstiprojektet. Kystdirektoratet har givet tilladelse til at 
etablere en sti ud til Fiskehusene. Ringkøbing K vil gerne indgå i projektet. omkring 
forlængelse af fjordstien, så det kan kobles sammen med stierne i Naturbydelen. 
 
Det blev drøftet, om vi kunne gøre mere for grønne indfaldsveje til byen. Ligeledes 
blev en velkomstfolder drøftet.   
 

2. Foreningens økonomi 
Status ved kassereren 
I år har vi fået 6 nye medlemmer og én forening til dato. 
Kassereren fremlagde regnskabet til godkendelse og underskrift. Der er en 
egenkapital på 57.144 kr.  
Der blev samtidig fremlagt et budget, der bl.a. indeholder en udgiftspost på 20.000 
kr. til brug for materialer til det grønne hold.  
 
Forslag til ændring i kontingentstrukturen: Det tilføjes et nyt medlemskab kaldet 
husstand til kr. 175. Det giver adgang for to personer til spisning ved 



 

generalforsamlingen. Det er fortsat muligt at tegne et personligt medlemskab til kr. 
100 gældende for én person.  
 
Budget incl. ændring i kontingentstrukturen samt regnskab fremlægges på den 
kommende generalforsamling til afgørelse.  
 
Det er tidligere aftalt, at det skal vurderes, om vi ønsker at opretholde vores 
medlemskab af Destination Vesterhavet. Det blev vedtaget at opretholde 
medlemskabet.  

 
3. Kommuneplan 2025 

Vi har fremsendt vores udarbejde oplæg omkring indhold i den fremtidige 
kommuneplan. Det dannede baggrund for et møde med kommunen om 
Ringkøbing. Her gennemgik vi det udkast, kommunen havde udarbejdet og 
fremkom med forskellige forslag til ændringer med udgangspunkt i vores notat. 
Endvidere drøftede vi vores forslag til de områder, der skal omfatte den fremtidige 
bolig- og erhvervsudbygning af Ringkøbing samt infrastrukturen. Der blev lyttet til 
vores forslag.  
Vi foreslog, at der blev afholdt endnu et møde med kommunen og 
udviklingsfora/landdistriktsrådet, når der foreligger et mere færdigt udkast til 
indholdet i den kommende kommuneplan. 
Taget til efterretning. 

  
4.  Opfølgning på etablering af Det grønne hold 

Status på projektet ved Lena, Lars og Jeannett 
Hans Østergaard har haft undersøgt og fundet en maskine til at vedligeholde 
stierne til kr. 149.000 plus moms. Det er besluttet i det grønne hold at høre Hee 
Entreprise om de kan være behjælpelige med at vedligeholde stierne, mod betaling, 
i stedet. Der afventes endelig pris. Der er sat 20.000 af i budgettet til dette indtil vi 
ved mere. Karsten Thomsen, fra det grønne hold, har tilbudt at sætte, de indkøbte 
skilte, op på stierne. 

 
5. Generalforsamling 

Generalforsamlingen er aftalt til onsdag d. 20. marts 2024 i ROFI.  
 
Program: 
Kl. 18.00 – spisning for tilmeldte medlemmer 
Kl. 18.45 – Generalforsamling 
Kl. 19.30 – Borgermøde om Fjordstiprojektet 
 
Drøftelse af praktiske forhold m.v. 
Per og Lena aftaler spisning m.v. 
HC udsender indbydelser til medlemmer og særligt indbudte til generalforsamlingen 
samt inviterer til borgermødet om Fjordstiprojektet. 
Lena sørger for tjek af medlemmer ved spisning og generalforsamling. 
HC er på valg, Per, Lena og Karsten er på valg for 2 års periode.  



 

Af suppleanter er Kirsten og Søren på valg. 

 
6. Borgermøder 

Der afholdes borgermøde om Fjordstiprojektet i forlængelse af 
generalforsamlingen. 

 
7. Mødeplan  

Generalforsamling d. 20.3. 
 
Det er tidligere aftalt, at bestyrelsen deltager i møde med Byfora. Det går på skift 
mellem de forskellige byer. Ringkøbing Udviklingsforum skal deltage i møde med 
Byfora mandag d. 11. november kl. 16-17. Her får vi lejlighed til dels at fortælle om 
det, vi beskæftiger os med i Ringkøbing og dels drøfte relevante problemstillinger. 

   
8. Eventuelt 

Torvehalsprojektet: HC og Lars har været til møde ved kommunen. Vi er fortsat 
interesseret i at få skabt mere liv på havnen bl.a. ved etablering af en Torvehal.  
Det blev vedtaget, at vores julefrokost i år udskiftes med deltagelse i West Awards i 
januar 2025. Ledsagere kan deltage mod betaling.  

 
 
 

 


